淡江大學98學年度第2學期課程教學計畫表
	課程名稱
	（中）環境與文學
	授課教師
	楊銘塗

	
	（英）LITERATURE AND ENVIRONMENT
	
	

	開課系級
	（中）英文三Ｐ　
	開課資料
	□必修

■ 選修
	□0（單學期）
□1（上學期）   ■ 2（下學期） □3（第3學期）
	  2

學分
	先修科目
	（中）無

	
	（英）TFLXB3P
	
	
	
	
	
	（英）NONE

	學系教育目標
	學生基本能力

	使命（Ｍｉｓｓｉｏｎ）
培養英文語言、文學及文化、生態、英語教學等多元研究的專才。
願景（Ｖｉｓｉｏｎ）
     秉持英文系為國內英語教學及文學研究的優良傳統，將此傳統發揚光大，成為教學與研究並重之科系。
價值（Ｖａｌｕｅ）
　　 英文全方位的學習，語言與文學並重，實用與理論兼顧。
策略（Ｓｔｒａｔｅｇｉｅｓ）
　　　密集訓練聽、說、讀、寫、譯五技。
　　　加強英文學習的資訊化及國際化。
　　　提昇大三出國留學計畫的質與量。
　　　實施英語能力檢測，提高學生就業競爭力。加強與國外著名大學的視訊教學。
      發展英美文學、文化研究、生態文學以及英語教學研究方面的特色及學術研究國際化。

	A. 英語文能力

B. 專業能力

C. 全球化意識

D. 豐富人文素養

E. 就業競爭力

F. 創意與批判之能力

G. 邏輯分析能力

H. 溝通能力

	 課程簡介 （限50~100字）
	（中）

	
	（英）This course covers the basic knowledge of such topics as simple life, importance of wet land, ecofeminism and patriarchy, environmental aesthetics, biocentrism, ecocentrism, anthropocentrism, ecological philosophy, ecosystem, and welfare of human society as well as the nature of the city. To enhance the efficiency of teaching and learning, students will be encouraged to participate in a field trip to nature, watch documentaries and nature-oriented films. Lectures will be given regularly to be followed by quizzes and other readings. Students will also be required to hand in two reports. By these methods and mid-term and final examinations, this course will evaluate the result of students’ learning and a grade will be given to each student.

	本課程教學目標與學生基本能力相關性

一、目標層次（選填）：1記憶、2瞭解、3應用、4分析、5評鑑、6創造。

二、單項教學目標分別對應「目標層次」有多項時，僅填列最高層次項即可（例如：「目標層次」可對應2、3項時，僅取3；對應3、5、6項時僅取6）。惟各項課程教學目標對應該系「學生基本能力」時，則可填列多項「學生基本能力」（例如：A、AD、BEF）。

	中文
	英文
	相關性

	
	
	目標層次
	學生基本能力

	1
	1 To familiarize students with basic knowledge of environmental literature and to analyze literature from the ecological perspective
	4
	ABCDEF

	2
	2 To sharpen their English ability in this respect
	3
	ABCDEF

	3
	3 To raise students’ interest in the relationship between nature and human beings and the invitavility of interdependence
	2
	ABCDEF

	4
	4 To understand the reasons of the deterioration of our environment
	5
	ABCDEF

	5
	5 To raise students’ ecological consciousness
	6
	ABCDEF

	6
	6 To enhance our environmental protection and the sustainability of human society
	3
	ABCDEF

	課程目標之教學策略與評量方法

	課程目標
	教學策略（課堂講授、分組討論、參觀實習、其他）
	評量方法（出席率、報告、討論、小考、期中考、期末考、其他）

	1 引發學生學習的熱誠
	課堂講授
	出席率

	2 環境文學作品分析
	分組討論
	討論

	3 田野調查
	參觀實習
	報告

	4 熟悉環境文學知識
	電影觀賞
	出席率

	5 驗收學生學習成果
	其他
	小考、期中考、期末考

	6
	
	

	7
	
	

	8
	
	

	授 課 進 度 表

	週次
	內容（Subject/Topics）
	備註

	1
	 Orientation
	

	2
	 Field studey
	

	3
	 The relation of environmental protection and simple life
	

	4
	 How migratory birds live on the Guan Du Plain
	

	5
	 Discuss “The Snow Man,” a poem by Wallace Stevens
	

	6
	 Study, D.D. (Helida Dolittle)’s “The Walls Do Not Fall.”
	

	7
	 Study “Winter Trees” by Sylvia Plath
	

	8
	 Watch Miyasaki’s animation, Princess Mononoke
	

	9
	 Discuss the ecological implication of Princess Mononoke
	

	10
	期中考試週
	

	11
	 How traditional farmers making use of plants in a frugal way
	

	12
	 B. Traven’s “Assembly Line,” Literature and the Environment
	

	13
	 Watch the Taiwanese film, 9/21 Earthquake
	

	14
	 Read Terry Tempest Williams’s “The Erotic Landscape,” Literature and the Environment
	

	15
	 Study Sharman Apt Russell, “The Physics of Beauty,” Literature and the Environment
	

	16
	 The importance of simple life
	

	17
	 Review and exchange of ideas with students concerning what they have studied in this course
	

	18
	期末考試週
	

	教學設備
	V電腦   V投影機   □其他（　　　　　　　　）

	教材課本
	 Literature and the Environment

	參考書籍
	 Films

	批改作業篇數
	2篇（本欄位僅適用於所授課程需批改作業之課程教師填寫）

	學期成績計算方式
	V 平時成績：20 ％   V期中考成績：30 ％    V期末考成績：30％
V作業成績：20 ％   □其他（                      ）：   ％

	備考
	教學計畫表上傳步驟：教務處首頁點選「教務資訊」→「教學計畫表上傳」；網址：http://ap09.emis.tku.edu.tw/。
※非法影印是違法的行為。請使用正版教科書，勿非法影印他人著作，以免觸法。


表單編號：ATRX-Q03-001-FM201-02










